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Spørgsmål nr. 70 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange sager der samlet har været i 
2019, hvor pebersprayen har været medbragt i det offentlige 
rum? Spørgsmålet stilles i forlængelse af Rapport om erfarin-
gerne med pebersprayordningen, jf. REU alm del - bilag 596, 
folketingsåret 2019-20.” 

 
Svar: 
 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, som har oplyst følgende: 

 
”Rigspolitiet kan oplyse, at det ikke er muligt ved et elektronisk 
udtræk i politiets systemer at opgøre antallet af sager om ulovlig 
besiddelse af peberspray på offentlige tilgængelige steder, idet 
sådanne sager ikke registreres under en særskilt gerningskode i 
politiets sagsstyringssystem (POLSAS). Sådanne sager registre-
res derimod som udgangspunkt under den generelle gernings-
kode om overtrædelser af våbenloven i øvrigt. 
 
Besvarelsen af spørgsmålet vil derfor kræve en større manuel 
gennemgang af et stort antal sager, som er registreret på den ge-
nerelle gerningskode. 
 
Det fremgår af Justitsministeriets rapport om erfaringerne med 
pebersprayordningen, side 14, at tre politikredse har peget på en 
stigning i sager om vold, hvor peberspray indgår, og at en af 
disse politikredse vurderer, at der er sket en markant forøget an-
skaffelse af pebersprays, der i udpræget grad anvendes i strid 
med formålet med lovgivningen, samt at det kan konstateres, at 
der ses et betydeligt antal pebersprays, som er fundet i forbin-
delse med politiforretninger, særligt i narkomiljøer. 
 
Som det fremgår af Justitsministeriets rapport om erfaringerne 
med pebersprayordningen, side 17, er det Rigspolitiets opfat-
telse, at tilstedeværelsen af peberspray – herunder også i de kri-
minelle miljøer – bør begrænses mest muligt.” 
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